
Protok61 Nr 9/2007 

z posiedzenia Komisji Oswiaty i Kultury 


w dniu 18 wrzesnia 2007 r. 


Posiedzenie rozpoczyto 0 godz. 15.00 

Porz~dek obrad oraz lista obecnosci stanowi~ zal~cznik do protokolu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli : 

l.Przewodnicz~cy Rady Miejskiej - Pan Marcin Kwasniok 
2.Burmistrz Toszka Pan Jacek Zarzycki 
3.Sekretarz Gminy Pani Malgorzata Porybska 
4.Skarbnik Gminy Pani Kazimiera Drewniak 
5.Prezes OSP Pan Sebastian Sl~ski 
6.Komendant Gminy OSP Pan Jerzy Sulewski 
Przewodnicz~ca Komisji Pani Maria Bukowska powitala zebranych i 

przedstawBa projekt porz~dku obrad. 

Czlonkowie Komisji jednoglosnie przyjyli proponowany porz~dek posiedzenia. 


Ad.1 
Komendant OSP poinformowal ,ze na terenie Gminy Toszek dziala 5 jednostek 
OSP typu S / tzn. dysponuj~cy samochodami / oraz jedna jednostka typu M 
/ bez samochodu , nipu i regonu / w Kotliszowicach. 
Jednostka OSP Toszek naleZy do Krajowego Sytemu Ratowniczo Gasniczego. 
Dziala w niej 27 strazakow , 10 czlonkow czynnej mlodziezowki , 90sob 
dodatkowych oraz 1 druzyna dziewczyca / 9 osob /. 
W jednostce OSP Ciochowice dziala czynnie 30 strazakow , 13 osob mlodzieZy 
oraz 5 przeszkolonych kobiet. 
Strazacy z Gminy Toszek bior~ czynny udzial w organizowanych zawodach 
i na szczeblu powiatowym osi~aj~ liczne sUkcesy. 
Prezes OSP podkreslB , ze mlodziez bardzo chytnie gamie siy do udzialu w OSP 
jednakZe nabor jest ograniczony , ze wzglydu na ograniczon~ wysokosc 
srodkow finansowych . 
W celu uzupelnienia srodkow otrzymanych z Krajowego Systemu Ratownictwa 
Gasniczego strazacy przeprowadzili zbiorky publiczn~ i zakupili torby 
medyczn~RIPSP .Do obslugi w/w torby zostalo przeszkolonych 4 czynnych 
straZakow i 3 ochotnikow. 
Pan Sl~ski zaapelowal do czlonkow Komisji 0 poparcie przyznania wyzszych 
srodkow finansowych w przyszlorocznym budZecie dla Ochotniczych StraZy 
Pozamych. 
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W odpowiedzi na pytanie czlonk6w Komisji 0 ch~c zakupu samochodu 
pozamiczego Prezes OSP wyjasnil , ze do 28.09 br zostanie oddane pismo w tej 
sprawie 0 uj~cie wydatku w przyszlorocznym budzecie. 
Pan Sulewski dodal , ze do najwazniejszych wydatk6w w przyszlym roku 
nalezalby zakup 2 aparat6w powietrznych , agregatu pr~dotw6rczego oraz 
4 aparat6w oddechowych. 
Burmistrz Toszka poinformowal 0 zlozonym przez OSP w Toszku pismie 0 

przyznanie srodk6w w wysokosci 4,5 tys zl na zakup wentylatora 
oddymiaj~cego.W zwi'lZku z przeprowadzon~w ostatnim czasie akcj~ gaszenia 
pozaru w Szpitalu Psychiatrycznym Burmistrz podkreslil koniecznosc 
dokonania w/w zakupu. 
Czlonkowie Komisji jednoglosnie poparli podj~cie stosownej uchwaly w tej 
spraWIe. 
Przewodnicz~ca Komisji podzi~kowala Panu Sl~skiemu oraz Panu Sulewski emu 
za przedstawienie informacji dotycz~cych dzialania i potrzeb Ochotniczych 
StraZy Pozamych. 

Ad.2 
Sekretarz Gminy om6wila projekty uchwal : 
I.w sprawie : ustalenia regulaminu na rok 2008 okreslaj~cego wysokosc oraz 

szczeg6lowe warunki wyplacania dodatk6w do wynagrodzenia zasadniczego, 
szczeg6lowe warunki obliczania i wyplacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny dorainych zast~pstw oraz wysokosc i warunki 
wyplacania nagr6d ze specjalnego funduszu nagr6d dla nauczycieli plac6wek 
oswiatowych prowadzonych przez Gmin~ Toszek 

Karta Nauczyciela zobowi~zuje Rad~ do corocznego podj~cia w/w uchwaly. 
Elementy zawarte w uchwale s~ obligatoryjne.Przedstawiony regulamin 
funkcjonuje od kilku lat i praktycznie si~ nie zmienia.Wszelkie zapisy w 
regulaminie s~konsultowane i opiniowane przez Zwi~zki Zawodowe . 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparla podj~cie uchwaly. 
2.w sprawie : utworzeniajednostki organizacyjnej Gminy Toszek w formie 

jednostki budzetowej pod nazw~ "Zesp6l Obslugi Plac6wek Oswiatowych" 
Prowadzenie obsrugi finansowo-ksi~gowej plac6wek oswiatowych przez 
pracownik6w Urz~du narusza przepisy : art. 4 ust. 5 ustawy z dnia 29 wrzesnia 
1994 r. 0 rachunkowosci , art.28a ust.2 ustawy z dnia 26 listopada 1998 r. 
o finansach publicznych , a takZe przepisy art.34a ust.l ustawy z dnia 7 wrzesnia 

1991 r. 0 systemie oswiaty - w zwi~zku z czym zachodzi koniecznosc 

utworzenia odr~bnej jednostki budzetowej do prowadzenia w/w obslugi. 

o koniecznosci utworzenia odr~bnej jednostki budzetowej Regionalna Izba 

Obrachunkowa informowala Skarbnik6w Gmin na szkoleniach. 

Komisja oswiaty poparla podj~cie uchwaly. 
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3.w sprawie : nadania Statutu Zespolowi Obslugi Placowek Oswiatowych 

Projekt statutu radni otrzymali wczesniej do zapoznania si~ .Pani Por~bska 


poinformowala 0 dodanych w § 7 punktach 24 - 27 mowil:\.cych 0 dowozeniu 

uczniow i dzieci do placowek oswiatowych oraz 0 prowadzeniu spraw dzieci 

niepelnosprawnych wymagajl:\.cych ksztalcenia specjalnego lub indywidualnego. 

W odpowiedzi na pytanie czlonkow Komisji Pani Sekretarz poinformowala, ze 

w Zespole b~dl:\.pracowaly te same osoby ,ktore wykonujl:\. ten zakres 

obowi¢ow / jedna z tych osob b~dzie pelnic obowil:\.zki Glownej Ksi~gowej / 

- nowy etat zostanie utworzony jedynie dla Kierownika Zespolu u ktorego 

wymagane jest wyksztalcenie wyzsze. 

Wi~kszoscil:\. glos6w / 4 za / Komisja zaproponowala wprowadzenie zapisu , 

ze Kierownik Zespolu wylaniany jest w drodze konkursu. 

W podsumowaniu dyskusji Komisja oswiaty wi~kszoscil:\.glosow / 4:0:1/ 

popada podj~cie uchwaly. 

4.w sprawie : przystqpienia Gminy Toszek do przygotowania projektu 

"Zaplecze aktywnej turystyki rowerowej dla mieszkancow zachodniej cz~sci 
Subregionu Centralnego" 

Projekt ktorego liderem jest Powiat Gliwicki b~dzie realizowany w partnerstwie 
z gminami polozonymi na terenie tego powiatu. Celem projektu jest 
zaprojektowanie , wytyczenie , zbudowanie i wyremontowanie ok.220 km tras 
rowerowych oraz utworzenie dwoch centrow turystyki rowerowej i informacji 
turystycznej w Toszku i Chudowie. Istnieje mozliwosc pozyskania na ten cel 
1 mIn EURO. Szacunkowa wartosc dokumentacji projektu to kwota 40.000 zl 
brutto - co stanowi dla kazdej gminy 5.000 zl .W sklad dokumentacji wchodzi : 
11 koncepcja projektu 
11 inwentaryzacja terenow obj~tych projektem 
o koncepcja zagospodarowania terenu z podkladami mapowymi 
11 wst~pne studium wykonalnosci projektu 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparla podj~cie uchwaly. 
5.w sprawie : przystqpienia Gminy Toszek do przygotowania projektu 

"PIAP-y dla mieszkancow ziemi gliwickiej" 
Jest to kolejny projekt , ktorego liderem jest Powiat Gliwicki , a ktory b~dzie 
realizowany w partnerstwie z gminami powiatu gliwickiego.Celem tego 
projektu jest ulatwienie dost~pu do intemetu mieszkancom powiatu .Na terenie 
gminy Toszek planuje si~ umieszczenie : 
11 Piapy / dotykowy monitor umieszczony na eleganckim stelazu z dost~pem do 

intemetu - przeznaczenie wewn~trzne / szt. 6 -lokalizacja : lJM w Toszku 
I] 	 Info Kioski / dotykowy monitor umieszczony w pancemej szafie z dost~pem 

do intemetu - przeznaczenie zewn~trzne / sztA -lokalizacja : Rynek w 
Toszku przy OPS oraz szkoly : Kotulin, Pni6w i Paczyna 

11 	 Hotspot / bezprzewodowy dost~p do intemetu drogl:\. radiowl:\. z kontroll:\. 
przegll:\.dania stron www / szt.2 -lokalizacja : Rynek w Toszku oraz 
Zamek w Toszku 
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Koszty przygotowania dokumentacji do projektu to kwota 20.000 zl brutto, a 
wi<t:c proporcjonalnie dla naszej gminy 2.500 zl.W sklad dokumentacji wchodzct 
nast<t:pujctce opracowania : 
o koncepcja projektu 
o wst<t:pne studium wykonalnosci projektu 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparJa podj<t:cie uchwaly. 
6.w sprawie : udzielenia pomocy finansowej Wojewodztwu Slctskiemu na 

realizacj<t: zadania w postaci remontu oddzialu Szpitala Psychiatrycznego 
w Toszku 

Sekretarz Gminy odczytala pismo Dyrektora Szpitala 0 przyznanie srodkow 
finansowych, ktore pozwolilby na przeprowadzenie remontu pomieszczen 
oddzialu XI I po pozarze I ,natomiast srodki , ktore Szpital musialby 
wydatkowac na remont zostanct przeznaczone na zakup osprz<t:tu do 
endoskopowych polipektomii. 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparJa podj<t:cie uchwaly. 
7.uchwala zmieniajctca uchwal<t: Nr IXl87/07 Rady Miejskiej w Toszku z dnia 

24lipca 2007 r. w sprawie : ustalenia trybu przeprowadzenia konsultacji 
w sprawie zmiany granic solectw Paczyna i Paczynka 

Zgodnie z sugestict organu nadzoru prawnego Wojewody 0 nie oglaszaniu w 
Dzienniku Urz<t:dowym Wojewodztwa Slctskiego tego typu konsultacji zmiana 
dotyczy zapisu w § 3 na "Uchwala wchodzi w zycie z dniem podj<t:cia" 
W zwictzku z tym , iz uchwala zostanie podj<t:ta na Sesji 25 wrzesnia przesuni<t:to 
rowniez termin przeprowadzenia konsultacji z 30 wrzesnia na 31 pazdziemika 
2007 r. 
Komisja oswiaty jednoglosnie poparla podj<t:cie uchwaly. 
8.w sprawie : nadania nazwy ulicy w Pniowie 
Obecny na posiedzeniu Komisji Pan Marcin K wasniok poinformowal , ze w 
w/w sprawie odbylo si<t: zebranie wiejskie.Ustalono propozycj<t: nazwy ulicy , 
ale jeszcze jest konieczne spotkanie z pracownikiem Urz<t:du w celu dokonania 
wyjasnien. 
9.w sprawie : wyboru lawnikow do SctdU Okr<t:gowego w Gliwicach 
10.w sprawie : wyboru lawnikow do Sctdu Rejonowego w Gliwicach 
Prezes Sctdu Okr<t:gowego w Gliwicach na rozpoczynajctcct si<t: z dniem 1 stycznia 
2008 roku kadencj<t: okreslil : 
l.liczb<t: 3 lawnikow do Sctdu Okr<t:gowego w Gliwicach Izgloszono 1 kandydatal 
2.liczb<t: 7 lawnikow do Sctdu Rejonowego w Gliwicach Izgloszono 1 kandydatal 
o w tym : 3 lawnikow do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy 

i ubezpieczen spolecznych I brak kandydatow I 
Wybory te przygotowujctRady Miejskie jako zadanie zlecone z zakresu 
administracji rzctdowej.Zgodnie z art.160 § 1 ustawy z dnia 27 lipca 2001 r. 
prawo 0 ustroju sctd6w powszechnych - wybory lawnik6w odbywajct si<t: w 
glosowaniu tajnym. 
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Burmistrz Toszka poinformowal , ze kolejne dwa projekty uchwal : 
1.w sprawie : aktualnosci Studium uwarunkowan i kierunkow zagospodaro

wania przestrzennego Miasta i Gminy Toszek oraz miejscowych planow 
zagospodarowania przestrzennego 

2.w sprawie : przyst(ij)ienia do sporzGtdzenia zmiany Studium uwarunkowan 
i kierunkow zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Toszek 

zostanGt szczegolowo omowione na spotkaniu z P. Cubala w dniu 24 wrzesnia 
br 0 godz. 17.00 .Podj~cie w/w uchwal nie stanowi ostatecznej decyzji 0 
przyst(ij)ieniu do zmiany planow. 
Burmistrz omowil nast~pujGtce projekty uchwal : 
1.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dot. przeznaczenia srodkow w wysokosci : 
[] 5.000 zl na przygotowanie projektu "Zaplecze aktywnej turystyki rowerowej 

dla mieszkaiicow zachodniej cz~sci Subregionu Centralnego" 
[] 2.500 zl na przygotowanie projektu "PIAP-y dla mieszkancow ziemii 

gliwickiej 
Komisja jednoglosnie popada podj~cie uchwaly 
2.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow na : 
[] zwi~kszenie odpisu na Zakladowy Fundusz Swiadczen Socjalnych - 3.300 zl 
[] na zarurowanie rowu w solectwie Boguszyce - 3.000 zl 
[] na wykonanie przylGtcza energetycznego do obiektu sportowego w solectwie 

Paczyna - 2.500 zl 
Komisja jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 
3.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w wysokosci 62.000 zl na oswietIenie 

uliczne oraz konserwacj~ punktow swietInych. 

Radny Slawomir Zarzecki zaproponowal wprowadzenie wylGtcznikow , ktore 

zmniejszGtPobor mocy. 

Czlonkowie Komisji wi~kszosciGtglosow 13 za 1poparli propozycj~ radnego. 

Burmistrz zadeklarowal przygotowanie oferty w tej sprawie . 

Wi~kszosciGtglosow Komisja popada podj~cie uchwaly. 

4.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dotyczy przeznaczenia srodkow w wysokosci : 

[] 5.500 zl na remont czGtstkowy drog 

[] 3.500 zl na remont drogi transportu rolnego w Plumiczce 1remont tej drogi 


mial kosztowac 110.000 zl- z uwagi na wysokie koszty odst(ij)iono do 
wykonania - solectwo we wlasnym zakresie cz~sciowo remontuje ,lecz aby 
zrealizowac zabraknie im ok. 3.500 zl na kruszywo i rozplantowanie 1 

[] 	 25.000 zl na remont nawierzchni ul. Powstancow 1wspolnota mieszkaniowa 
zakazala przejazdu przez bram~ z uwagi na szkody powstale w budynku ,aby 

umozliwic wjazd do innych posesji nalezy udromic drozk~ od strony kosciola 1 



6 


W wyniku dyskusji Komisja oswiaty jednoglosnie poparla podj~cie uchwaly. 
5.w sprawie : zmian w budZecie Gminy Toszek na rok 2007 
Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w w wysokosci 20.000 zl na sporz'tdzenie 
projektu zmiany studium uwarunkowan i kierunk6w zagospodarowania 
przestrzennego Miasta i Gminy Toszek. 
Przeznaczona na ten cel kwota 20.000 zl byla pierwotnie przeznaczona na 
realizacje Programu Niskiej Emisji . Wojew6dzki Fundusz Ochrony Srodowiska 
i Gospodarki Wodnej podzielil wojew6dztwo na trzy strefy : 
o strefa A - wysokosc dofinansowania do 50% 
o strefa B - wysokosc dofinansowania do 60% 
o strefa C - wysokosc dofinansowania do 70% 

Toszek jest przyporz'tdkowany do strefy A. W przepisach nastcwila zmiana , 

kt6ra okreslala , ze strefa A nie podlega dofinansowaniu. W zwi'tzku z 

powyzszym przedstawiono w/w propozycj~ zagospodarowania tych srodk6w. 

Kwota 20.000 zl jest tylko cz~sci't srodk6w koniecznych do realizacji zmian 

studium. 

Komisja oswiaty wi~kszosci'tglos6w popada podj~cie uchwaly. 

6.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dotyczy przeznaczenia srodk6w pochodz'tcych ze wplat rodzic6w na 

pokrycie wydatk6w na zaj~cia ponadprogramowe w oddziale przedszkolnym w 

Szkole Podstawowej w Pniowie. 

Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 

7.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dotyczy przeznaczenie srodk6w w wysokosci 4.500 zl dla OSP na zakup 

wentylatora oddymiaj'tcego. 

Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 

8.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dotyczy przeznaczenie srodk6w w wysokosci 29.500 zll w tym 20.000 

zl dotacji z budzetu Wojew6dztwa Sl'tskiego I na zadanie pn. Rewitalizacja 

placu-centrum wsi przed Wiejskim Domem Kultury i Sportu w Pniowie. 

Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 

9.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dot. przeznaczenia srodk6w w wysokosci 5.000 zl na pomoc finansow't 

Wojew6dztwu Sl'tskiemu na realizacj~ zadania w postaci remontu oddzialu XI 

Samodzielnego Publicznego Zakladu Opieki Zdrowotnej "Szpital 

Psychiatryczny" w Toszku. 

Komisja oswiaty jednoglosnie popada podj~cie uchwaly. 

9.w sprawie : udzielenia pOZyczki dla Fundacji Lokalna Grupa Dzialania 


"Spichlerz G6rnego Sl'tska" 
Projekt dot. wyrazenia zgody na udzielenie przez Gmin~ Toszek Fundacji 
Lokalna Grupa Dzialania "Spichlerz G6rnego Sl'tska" pozyczki w wysokosci 
25.000 zl na realizacj~ dzialan Programu LEADER 
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S plata calej kwoty pOZyczki nasttyJi do 31.12.2008 r. 

Komisja oswiaty wi~kszosci'l glosow poparJa podj~cie w/w uchwaly. 

10.w sprawie : zmian w budzecie Gminy Toszek na rok 2007 

Projekt dot. przeznaczenia srodkow w wysokosci 25.000 zl na udzielenie 

pozyczki dla Fundacji Lokalna Grupa Dzialania "Spichlerz Gomego Sl'lska" 

Komisja oswiaty wi~kszosci'l glosow opowiedziala si~ za podj~ciem uchwaly. 


Ad.3 
Przewodnicz'lca Komisji odczytala pismo wlascicieli nieruchomosci przy ul. Ks. 
Twardowskiego i ul. Guttmana w sprawie zobowil:\.Zania si~ przez Gmin~ do 
odplatnego przej~cia sieci wodoci~owej i kanalizacyjnej wybudowanej w 
przyszlosci przez w/w wlascicieli. 
Burmistrz Toszka poinformowal , ze ustalenia z wlascicielami po dwukrotnych 
spotkaniach byly inne .Jednakze po podj~ciu przez Rad~ uchwaly 0 cz~sciowym 
pokryciu kosztow budowy sieci wodoci~owej /38.000 zl/ i kanalizacyjnej 
/ 46.000 zl / wlasciciele zmienili zdanie.Na dzieii dzisiejszy Gmina nie jest w 
stanie zrealizowac z'ldaii wnioskodawcow. 
Komisja oswiaty jednoglosnie opowiedziala si~ za odrzuceniem wniosku 

Ad.4 
Radny Krystian Duda ponownie podkreslil koniecznosc sfrezowania 
ul. Wielowiejskiej. 
Burmistrz wyjasnil , iz caly czas w/w sprawajest monitowana. 
Radny Zarzecki poinformowal , ze przy nowo powstalym chodniku w Paczynie 
S'l dwie barierki / stara i nowa / , mi~dzy nimi powstala wolna przestrzeii , ktora 
budzi zainteresowanie dzieci - nalezaloby j'l zabezpieczyc.Ponadto Pan 
Zarzecki ponownie zwrocil si~ 0 remont nawierzchni mostku przy drodze 
prowadz'lcej na cmentarz. 
Radny Morciniec przypomnial 0 koniecznosci remontu chodnika przy ul. 
Tamogorskiej.Ponadto radny zaproponowal wyci~cie krzewow przy kapliczce i 
posadzenie w tym miej scu choinki. 
W odpowiedzi na zapytanie Pana Morciiica w sprawie dot. fontanny Burmistrz 
poinformowal ,ze wykonawca zobowi'lzal si~ do poprawy. 
Kolejne pytanie Pana Morciiica dotyczylo dost~pu do studzienek z energi'l 
elektryczn'l. Burmistrz wyjasnil , ze w ramach prac gwarancyjnych zamiast 
studzienek b~d'l tablice w murkach. 

Po wyczerpaniu porz'ldku obrad Przewodnicz'lca Komisji podzi~kowala 
zebranym za udzial i zakoiiczyla posiedzenie 0 godz. 18.15 

Przewodnicz'lca Komisji 
Maria Bukow~ka ~ 
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